

At relaunched 'Ideas Abu Dhabi' Bill Gates says "Middle East Philanthropy could have transformative impact"

- *Ideas Abu Dhabi resumes with impactful event on the importance of 'Catalytic Philanthropy'*
- *Speakers, including Bill Gates, Rima Al Mokarrab, HRH Prince Khaled bin Alwaleed, HE Salama Alameemi, HE Homaid Al Shimmari, highlighted the transformative power of effective giving*
- *Ideas Abu Dhabi returns for its fourth edition in May 2023, to explore future-focused themes of local and global relevance*

Abu Dhabi – UAE: 11 December 2022 – Tamkeen in association with the Aspen Institute, today announced the return of Ideas Abu Dhabi, one of the UAE's flagship thought-leadership platforms. The announcement was made during an event on 'Catalytic Philanthropy' that focused on the transformative powers of effective giving from across the Middle East. Organized in collaboration with the Bill & Melinda Gates Foundation, today's event convened 300 leaders from social development entities, businesses, academia and civil society, to discuss how high-impact and patient philanthropy can change the world.

During the Catalytic Philanthropy forum, prominent philanthropist and **Co-Chair of the Bill & Melinda Gates Foundation, Bill Gates** participated in a fireside chat with **Rima Al Mokarrab, Co-Chair of Ideas Abu Dhabi and Chair of Tamkeen**. Their session on '**Big Bets and Patient Capital**', explored the ways in which new models of philanthropy can be effective vehicles for creating long term maximum impact.

"Collaboration and partnership are at the core of the work we do at the Gates Foundation," said **Gates**. "We are always eager to learn more about the many philanthropic initiatives happening in the UAE and around the region, which are key to make progress on the UN's Sustainable Development Goals. We look forward to supporting efforts such as the Strategic Philanthropy Initiative at the New York University Abu Dhabi to strengthen the giving sector in the Middle East."

Rima Al Mokarrab, said: "The Ideas Abu Dhabi forum on Catalytic Philanthropy, and our partnership with the Bill & Melinda Gates Foundation, is a positive reminder of what is possible when we exchange ideas and collaborate for the greater good, and for the progress and prosperity of humanity.

Al Mokarrab continued: "Ideas Abu Dhabi was established in 2017 in association with the Aspen Institute as a forum that welcomes global leaders to tackle some of the world's greatest challenges. We hope today's event and the one to follow in May 2023, will demonstrate the power of open discourse to spur action for the benefit of current and future generations. NYU Abu Dhabi – itself a center of academic excellence - could not be a more fitting venue, especially being home to the new Strategic Philanthropy Initiative".

The summit featured a keynote speech from **HE Salama Alameemi, Director General of the Authority for Social Contribution—Ma'an**, who stressed the importance of building a resilient philanthropic ecosystem and said: "Today's event is imperative as it underscores the value and

importance of partnership if we are to address the global challenges that we all face. Joint efforts between the public sector, the private sector, and civil society can help catalyze and accelerate progress at a rate that would not be achievable if we were to work in silos. I hope today's dialogue increases the focus and resources dedicated to delivering transformative change and to helping improve the lives of individuals and their wider communities in this region and beyond."

The day continued with two panel discussions, the first on '**Beyond CSR: The New Role for Corporate Philanthropy**', and the second on '**Making Way for the NextGen**'. The panels featured philanthropists, impact investors, policy makers, and corporate leaders from around the world including HRH Prince Khaled bin Alwaleed bin Talal Al Saud, HE Salama Alameemi, HE Homaid Al Shimmari, Jane Wales, Elizabeth Tanya Masiyiwa, and Neha Hiranandani.

In the panel 'Beyond CSR: The New Role for Corporate Philanthropy,' discussions focused on the ways in which corporations in the region are responding to pressure from stakeholders to increase their engagement on social issues. This includes a renewed emphasis on corporate philanthropy and increased focus on scaling up ESG practices. **HE Homaid Al Shimmari, Mubadala's Deputy CEO and Chief Corporate & Human Capital Officer**, also outlined how Mubadala has been able to preserve and increase its philanthropic commitments over the past few years, despite the pressures caused by the COVID pandemic and resulting global economic downturn.

During the session 'Making Way for the NextGen', panelists argued that their generation's unique approach to philanthropy is set to transform the space, unlocking outcomes that would have been unthinkable for earlier generations. They also renewed calls for careful attention to the impact of investment, rigorous standards for transparency, and greater personal involvement by donors.

Today's forum on Catalytic Philanthropy was an exclusive Ideas Abu Dhabi event. The full edition of Ideas Abu Dhabi 2023, a two-day forum, will be held on 3-4 May, dedicated to exploring future-focused themes of local and global relevance. The forum will bring together global leaders from across society to analyze challenges and opportunities associated with globalization, climate change, Middle East relations, and the development of new technologies.

Ideas Abu Dhabi is an annual forum that welcomes global thinkers, visionaries, innovators, and policymakers to hold intimate dialogues centered around some of the world's greatest challenges. To date, the forum has convened more than 1,000 thought-leaders for open dialogue and to foster cross-cultural collaboration. For more information, please visit ideasabudhabi.com.

- Ends -

About Ideas Abu Dhabi

Ideas Abu Dhabi was established in 2017 as a Forum that welcomes global thinkers, visionaries, innovators, and policymakers to hold intimate dialogues around some of the world's greatest challenges. Each year, Ideas Abu Dhabi hosts a forum where topics of global importance are discussed by panels of experts with diverse perspectives. To date, Ideas Abu Dhabi has convened over 1,000 thought-leaders for open dialogue and to foster cross-cultural collaboration. Ideas Abu Dhabi is hosted by Tamkeen in association with the Aspen Institute.

Tamkeen is an Abu Dhabi company that partners with leading local and international institutions to deliver projects that enrich the emirate's social, cultural and educational landscape in support of its Economic Vision 2030.

The Aspen Institute is an educational and policy studies organization that has gained a reputation for gathering together diverse, nonpartisan thought-leaders, creatives, scholars and members of the public in order to address some of the world's most complex problems. Based in Washington D.C., the Institute also has campuses in Aspen, Colorado, the Wye River on Maryland's Eastern Shore and New York City.

Guided by the belief that every life has equal value, the **Bill & Melinda Gates Foundation**, works to help all people lead healthy, productive lives. In developing countries, it focuses on improving people's health and giving them the chance to lift themselves out of hunger and extreme poverty. In the United States, it seeks to ensure that all people—especially those with the fewest resources—have access to the opportunities they need to succeed in school and life. Based in Seattle, Washington, the foundation is led by CEO Mark Suzman, under the direction of co-chairs Bill Gates and Melinda French Gates and the board of trustees.

خلال مشاركته في منتدى "العمل الخيري التحفيزي" تحت مظلة منتدى أفكار أبوظبي

بيل غيتس: العمل الخيري في الشرق الأوسط قادر على إحداث تحول

إيجابي ملموس

- منتدى أفكار أبوظبي يعود بفعالية جديدة حول أهمية "العمل الخيري التحفيزي"
- قائمة المتحدثين في المنتدى تشمل بيل غيتس، وريما المقرب، وصاحب السمو الملكي الأمير خالد بن الوليد بن طلال آل سعود، وسعادة سلامة العميمي، وسعادة حميد عبدالله الشمري، حيث أكد هؤلاء على قدرة العمل الخيري في إحداث تحول ملموس في المجتمعات
- الدورة الرابعة من منتدى أفكار أبوظبي ستقام في مايو 2023 لمناقشة مواضيع مستقبلية تحظى بالاهتمام المحلي والدولي

أبوظبي، 11 ديسمبر 2022: أعلنت "تمكين"، بالتعاون مع "معهد آسبن"، اليوم عن عودة منتدى أفكار أبوظبي، منصة الريادة الفكرية البارزة في دولة الإمارات. جاء ذلك خلال فعالية حول "العمل الخيري التحفيزي" ركزت على تسخير قدرات العمل الخيري لإحداث تحول إيجابي ملموس في منطقة الشرق الأوسط. وقد تم تنظيم هذه الفعالية بالتعاون مع مؤسسة بيل وميلندا غيتس الخيرية، وضمت 300 شخصية قيادية من هيئات التنمية الاجتماعية وشركات القطاع الخاص والمؤسسات الأكاديمية ومنظمات المجتمع المدني بهدف مناقشة أثر العمل الخيري طويل الأمد على إحداث تغيير في عالمنا المعاصر.

وشهد منتدى "العمل الخيري التحفيزي" مشاركة بيل غيتس، الرئيس المشارك لمؤسسة بيل وميلندا غيتس الخيرية والشخصية العالمية المعروفة في مجال العمل الخيري، في جلسة حوارية إلى جانب ريما المقرب، رئيس مجلس إدارة "تمكين" والرئيس المشارك لمنتدى أفكار أبوظبي، بهدف مناقشة موضوع "الرهانات الكبرى والاستثمارات الخيرية على المدى البعيد" واستكشاف مدى فاعلية النماذج الجديدة للعمل الخيري في الاضطلاع بأكبر قدر ممكن من الأثر الإيجابي على المدى الطويل.

وتحدث بيل غيتس خلال الجلسة قائلاً: "تحتل جهود التعاون والشراكة أولوية كبرى في مؤسسة بيل وميلندا غيتس. ونحن حريصون دوماً على استكشاف المبادرات الخيرية الإمارات ودول المنطقة سعياً إلى إحراز تقدم

في أهداف الأمم المتحدة للتنمية المستدامة. ونتطلع إلى دعم جهود مثل مبادرة العمل الخيري الاستراتيجي التي أطلقتها جامعة نيويورك أبوظبي لدعم القطاع الخيري في منطقة الشرق الأوسط".

من جانبها، قالت **ريما المقرب**: "تعكس فعالية منتدى أفكار أبوظبي حول العمل الخيري التحفيزي وشراكتنا مع مؤسسة بيل وميلندا غيتس الخيرية، الإمكانيات التي يمكن تحقيقها عندما نتبادل الأفكار ونتعاون جميعاً لخير الإنسانية وتقدمها وازدهارها".

وأضافت: "تأسس منتدى أفكار أبوظبي في عام 2017 بالتعاون مع معهد آسبن ليكون منتدى سنوياً يجمع صناعات السياسات لإجراء حوارات معمقة حول أبرز التحديات العالمية. كلنا أمل بأن يساهم منتدى اليوم والفعالية القادمة التي ستبثه في مايو 2023 في تشجيع الحوارات المفتوحة وتحفيز الخطوات العملية لصالح الأجيال الحالية والقادمة. ولا شك أن جامعة نيويورك أبوظبي هي المكان المثالي لاستضافة مثل هذه الفعاليات نظراً إلى دورها في تعزيز التنوع الثقافي والفكري كونها مركزاً للتميز الأكاديمي وكونها تحتضن مبادرة العمل الخيري الاستراتيجي الجديدة".

وألقت **سعادة سلامة العميمي**، مدير عام هيئة المساهمات المجتمعية "معاً"، كلمة رئيسية أكدت فيها على أهمية بناء منظومة مرنة للعمل الخيري، حيث قالت: "تنبع أهمية المنتدى من تأكيده على قيمة الشراكة وضرورتها لمجابهة التحديات العالمية التي تواجهنا جميعاً. إن التعاون بين القطاعين العام والخاص ومنظمات المجتمع المدني سيساعد على تسريع التقدم بوتيرة غير مسبوقة. وأمل أن يساعد حوارنا اليوم على تعزيز تركيزنا والمساهمة في زيادة الموارد المخصصة لدفع عملية التغيير وتحسين حياة الناس والمجتمعات في منطقتنا وخارجها".

وشهدت الفعالية تنظيم جلستين حواريتين، حيث ركزت الأولى على موضوع "ما بعد المسؤولية الاجتماعية المؤسسية: الدور الجديد للعمل الخيري المؤسسي"، بينما ناقشت الثانية قضية "إفساح المجال أمام الأجيال القادمة". وشارك في الجلستين عدد من الشخصيات العاملة في مجال العمل الخيري، ومستثمرون في مجال الأثر الاجتماعي، وصنّاع سياسات، وقادة شركات من مختلف أنحاء العالم، بما في ذلك صاحب السمو الملكي الأمير خالد بن الوليد بن طلال آل سعود، وسعادة سلامة العميمي، وسعادة حميد عبدالله الشمري، وجين ويلز، وإليزابيث تانيا ماسيوا، ونيتها هيرانانداني.

وركزت جلسة "ما بعد المسؤولية الاجتماعية المؤسسية: الدور الجديد للعمل الخيري المؤسسي" على طرق استجابة الشركات في المنطقة لضغوطات أصحاب المصلحة لزيادة المشاركة في القضايا الاجتماعية، بما في ذلك التركيز على العمل الخيري المؤسسي وتوسعة الممارسات البيئية والاجتماعية والحوكمة. وقد سلط سعادة حميد عبدالله الشمري، نائب الرئيس التنفيذي للمجموعة، والرئيس التنفيذي للشؤون المؤسسية والموارد البشرية في شركة مبادلة للاستثمار، الضوء على حرص مبادلة على الوفاء بالتزاماتها في مجال الأعمال الخيرية، والعمل على زيادة مساهماتها في الأعوام القليلة الماضية، على الرغم من التداعيات التي فرضتها جائحة كوفيد-19 وأثارها على الاقتصاد العالمي.

كما أكد المشاركون في جلسة "إفساح المجال أمام الأجيال القادمة" بأن النهج الفريد الذي يتبعه الجيل الحالي تجاه العمل الخيري سيؤدي إلى إحداث تغيير في هذا القطاع والاضطلاع بنتائج لم تشهدها الأجيال السابقة. وحثّ المشاركون على تعزيز الاهتمام بأثر الاستثمارات، وتطبيق معايير صارمة في مجال الشفافية، وإشراك المتبرعين بشكل أكبر.

يشار إلى أن منتدى اليوم حول العمل الخيري التحفيزي هو فعالية حصرية تحت مظلة منتدى أفكار أبوظبي. وسيتم تنظيم الدورة القادمة من منتدى أبوظبي في الفترة بين 3 - 4 مايو 2023، حيث سيناقش العديد من المحاور المستقبلية التي تلقى اهتماماً محلياً ودولياً. وسيستقطب المنتدى شخصيات عالمية بارزة بهدف تحليل الفرص والتحديات المرتبطة بالعولمة، والتغير المناخي، والعلاقات في منطقة الشرق الأوسط، وتطوير تقنيات جديدة.

تأسس منتدى أفكار أبوظبي ليكون منتدى سنوياً يجمع المفكرين والمبتكرين وصناع السياسات لإجراء حوارات معمقة حول أبرز التحديات العالمية. وقد استقطب المنتدى حتى الآن أكثر من 1000 مفكر وشخصية بارزة لعقد حوارات مفتوحة وترسيخ التعاون بين الثقافات. المزيد من المعلومات حول المنتدى عبر ideasabudhabi.com

- Ends -

نبذة عن منتدى أفكار أبوظبي

تأسس منتدى أفكار أبوظبي في عام 2017 ليكون منتدى سنوياً يجمع المفكرين والمبتكرين وصناع السياسات لإجراء حوارات معمقة حول أبرز التحديات العالمية. ويناقش المنتدى السنوي العديد من المواضيع ذات الأهمية العالمية عبر استضافة خبراء في مجالات مختلفة. وقد

استقطب المنتدى حتى الآن أكثر من 1000 مفكر وشخصية بارزة لعقد حوارات مفتوحة وترسيخ التعاون بين الثقافات. وتعمل "تمكين" على تنظيم المنتدى بالتعاون مع "معهد آسبن".

نبذة عن "تمكين"

"تمكين" هي شركة تتخذ من أبوظبي مقراً لها وتتعاون مع مؤسسات محلية ودولية لتنفيذ مشاريع تثري المشهد الثقافي والاجتماعي والتعليمي في إمارة أبوظبي دعماً لرؤية أبوظبي الاقتصادية 2030.

نبذة عن "معهد آسبن"

"معهد آسبن" هو مؤسسة تعليمية متخصصة بدراسة السياسات وحظيت بسمعة مرموقة في استقطاب العديد من المفكرين والأكاديميين ذوي الآراء المتنوعة وغير المنتمين لحزب معين لمناقشة بعض من أكثر القضايا العالمية تعقيداً. يتخذ المعهد من العاصمة واشنطن مقراً له، وتتوزع فروعها في مدينة آسبن بولاية كورولاو، وفي نهر واي على ساحل ماريلاند الشرقي، وفي مدينة نيويورك.

نبذة عن مؤسسة بيل وميلندا غيتس الخيرية

تعمل مؤسسة بيل وميلندا غيتس الخيرية على مساعدة جميع الناس لعيش حياة كريمة وصحية ومنتجة. وتركز المؤسسة في الدول النامية على تحسين صحة الناس ومنحهم فرصة الارتقاء بحياتهم والابتعاد عن الجوع والفقر. كما تسعى في الولايات المتحدة إلى ضمان منح جميع السكان، وخاصة أولئك الذين يمتلكون أقل الموارد، بالفرص التي يحتاجونها للنجاح في حياتهم الشخصية والتعليمية. تتخذ المؤسسة من مدينة سياتل الأمريكية مقراً لها، ويقودها مارك سوزمان، الرئيس التنفيذي، تحت إشراف المؤسسين الشريكين بيل وميلندا غيتس وأعضاء مجلس الأمناء.